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     P R OT O K Ó Ł
nr 61/VIII/2023

posiedzenia Komisji Samorządności i Porządku Publicznego Rady Miasta Lublin 
z dnia 15 maja 2023 r. 

Obrady prowadził Przewodniczący Komisji – Zbigniew Jurkowski

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji – 10 osób, zgodnie z załączonymi
listami obecności  (zał. 1 i 2).  Nieobecny był radny: Piotr Breś.  Ponadto w posiedzeniu
uczestniczyły osoby zaproszone.

Porządek posiedzenia obejmował następujące punkty:

1. Zapoznanie  się  z  pracą  i  najważniejszymi  problemami  w  poszczególnych
dzielnicach miasta (wystąpienia przedstawicieli Rad Dzielnic).

2. Sprawy wniesione.

Ad. 1.
Przewodniczący  udzielił  głosu  przedstawicielom rad  dzielnic  obecnym na  posiedzeniu,
którzy przedstawili najważniejsze problemy i najpilniejsze potrzeby swoich dzielnic. 

Pani Elżbieta Boczkowska – przewodnicząca Rady Dzielnicy Czechów Południowy

1. Prośba do radnych miejskich o konsultowanie interpelacji z Radą Dzielnicy.
2. Odczytanie  projektu  stanowiska  w  sprawie  przerwania  totalnej  degradacji  

i  niszczenia  różnorodności  biologicznej  Górek Czechowskich.  Stanowisko to  ma
zostać  poddane  pod  głosowanie  na  najbliższym  posiedzeniu  Rady  Dzielnicy
Czechów Południowy.

Pan Krzysztof Wiśniewski - przewodniczący Zarządu Dzielnicy Czuby Południowe

1. Prośba  o  dbałość  o  to,  aby  mpzp  przestrzegał  harmonii  między  zabudową,  
a terenami zielonymi.

2. Poprawienie  drożności  komunikacyjnej  w  dzielnicy  np.  poprzez  poprowadzenie
drugiej nitki ul. Filaretów, brakuje również połączeń rowerowych, potrzebny remont
pętli na ul. Filaretów

3. Niezrealizowane projekty z budżetu obywatelskiego np. skwer przy ul.  Filaretów,
tzw. lasek na porębie przy ul. Agatowej i ul. Bursztynowej.

4. Dbałość o porządek na terenie dzielnicy: sprzątanie, odśnieżanie.
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Pan Mieczysław Biszkont -  przewodniczący Zarządu Dzielnicy Czuby Północne.

1. Brak dzielnicowego (poprzedni odszedł na emeryturę). 
2. Prośba o interwencję w związku z plagą włamań na terenie dzielnicy. 

Dziesiąta - Wojciech Kret -  przewodniczący Zarządu Dzielnicy Dziesiąta

1. Dom Kultury Kolejarza – prośba o odnowienie tego obiektu.
2. Brak linii komunikacji miejskiej na ul. Wyścigowej.
3. Budowa ulic (wiele ulic jest brukowanych lub gruntowych).

Pan Arkadiusz Gołębiowski - przewodniczący Zarządu Dzielnicy Felin
Pani Krystyna Brodowska - przewodnicząca Rady Dzielnicy Felin 

1. Zmiana  organizacji  ruchu  Drogi  Męczenników  Majdanka  na  odcinku  od  ulicy
Grenadierów do ulicy Krańcowej poprzez wydzielenie 1 z 3 pasów jako „bus-pas”,
który zapewni większą przepustowość.

2. Realizacja  zaległych  projektów  budżetu  obywatelskiego  -   „Park  Centralny  na
Felinie”.

3. Sklep  przy  ul.  Zygmunta  Augusta  8  –  interwencja  służb  porządkowych  lub
odebranie koncesji na sprzedaż alkoholu.

4. Sprzeciw  wobec  planów  lokalizacji  spalarni  odpadów.  Przy  obecnym  poziomie
wytwarzania  odpadów przez Miasto  Lublin  i  możliwościach Cementowni  Chełm,
wielokrotnie  przekraczających  ilość  odpadów  z  Lublina,  zbędne  są  dodatkowe
instalacje termicznego przekształcania odpadów. Miasto Lublin wytwarza odpady
na poziomie 40 tys. ton. Moc przerobowa spalarni o które wnioskują inwestorzy to
280 tys.  ton.  Powstaje  również  problem zagospodarowania  odpadów z  procesu
spalania. Zanieczyszczenia jakie emituje cały przemysł lubelski do atmosfery to 245
ton SO2 i 609 ton tlenków azotu, tylko spalarnia wyemituje 37 ton SO2 i 150 ton
tlenków  azotu.  Według  badań  emisja  pyłów  i  zasięg  zanieczyszczeń  to  ok  10
kilometrów.

Głusk – przedstawiciel rady dzielnicy

1. Prośba  o  interwencję  w  związku  z  licznymi  pożarami  pustostanów  i  budynków
gospodarczych, w ostatnim czasie ryzyko zajęcia ogniem budynków mieszkalnych.

2. Poprawa  bezpieczeństwa  dzieci   -  propozycja  położenia  spowalniaczy  na  
ul. Zdrowej przy szkole.

Pani Bogusława Harden -  przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Kalinowszczyzna.

1. Realizacja  zaległego  projektu  z  budżetu  obywatelskiego  –  remont  placu
parkingowego przy ul. Lwowskiej 10
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2. Remont  ulicy  Krzemienieckiej  (ulica długa,  wąska,  z  bardzo małą ilością  miejsc
parkingowych).

Pan Tomasz Pękala - przewodniczący Zarządu Dzielnicy Konstantynów

1. Remont ul. Tomasza Zana.

Pani Beata Suwała - przewodnicząca Rady Dzielnicy Kośminek

1. Remont ulic i chodników.
2. Zagospodarowanie części placów zieleni.
3. Remonty szkół i przedszkoli na terenie dzielnicy.

Ponikwoda – mieszkańcy

1. Remont  dróg  Goździkowa  i  Dębowa,  naprawa,  utwardzenie  dróg  gruntowych,
ponieważ  ponad  50% dróg,  to  drogi  szutrowe  z  licznymi  dołami  do  głębokości
nawet 15 cm. Bardzo trudno dojechać do swojej posesji, często mieszkańcom psuje
się zawieszenie w samochodach. Gdy jest sucho, unoszący się pył zanieczyszcza
okoliczne domy, firmy taksówkarskie odmawiają kursów na te ulice, ze względu na
zły stan drogi.

2. Trudna komunikacja z Zarządem Dróg i Mostów.

Pan Michał Makowski – przewodniczący Zarządu Dzielnicy Stare Miasto
Pan Zygmunt Ostrowski – przewodniczący Rady Dzielnicy Stare Miasto

1. Wniosek o powołanie  stałych patroli  policji  i  straży miejskiej  na terenie  Starego
Miasta i deptaka, głównie w godzinach 19:00 – 6:00.

2. Brak  toalety  publicznej  na  przestrzeni  pomiędzy  Placem Litewskim  a  Zamkiem
Lubelskim, nieczystości na ulicach Starego Miasta i na klatkach oraz w bramach
kamienic,  propozycja  zrobienia  toalety  publicznej  w  Trybunale  nie  została
zrealizowana.  

Pan Ryszard Milewski – przewodniczący Zarządu Dzielnicy Śródmieście

1. Prośba o zmianę godzin funkcjonowania ogródków kawiarnianych na deptaku.
2. Ograniczenie sprzedaży alkoholu.
3. Bezpieczeństwo  na  deptaku,  prośba  o  przeszkolenie  kierowców  samochodów

dostawczych  w  jaki  sposób  powinni  się  poruszać  po  deptaku,  aby  zachować
bezpieczeństwo.

4. Prośba o zwiększenie liczby patroli policji i straży miejskiej.
5. Problem samochodów dostawczych, które niszczą płyty chodnikowe.
6. Prośba o  umieszczenie  w budżecie  miasta  na przyszły  rok  inwestycji,  jaką jest

budowa chodnika przy ul.  Dolna Panny Marii  (rada dzielnicy przekazała środki  
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z  rezerwy  celowej  na  dokumentację  projektową  i  po  jakimś  czasie  ten  projekt
przestanie być ważny jeśli inwestycja nie zostanie zrealizowana).

7. Pożary  w  pustostanach  przy  ul.  Czwartek  i  ul.  Dolnej  Panny  Marii,  prośba  
o zabezpieczenie i utrudnienie dostępu do tych pustostanów osobom bezdomnym.

Pan Józef Nowomiński – przewodniczący Rady Dzielnicy Tatary

1. Przebudowa 5 ulic na dzielnicy, 10 przestrzeni między blokami,  które wymagają
zagospodarowania (dla jednej przestrzeni dokumentacja jest gotowa, a ciągle nie
ma realizacji przebudowy).

2. Pasaż przy ulicy Hutniczej – potrzebna przebudowa nawierzchni oraz infrastruktury
podziemnej.

3. Brak miejsc do parkowania.
4. Remont i odnowienie zabytków (dworek Grafa, czerwona karczma) 
5. Budynek mieszkalny przy ulicy Łęczyńskiej 41, gdzie mieszka 11 rodzin wymaga

podłączenia do sieci centralnego ogrzewania oraz termomodernizacji.
6. Przebudowa amfiteatru i basenu.
7. Brakuje  ciągów  pieszo-rowerowych,  łączących  Tatary  ze  Śródmieściem  

i Bronowicami.
8. Dostosowanie  rozkładu  na  przystanku  Park  Bronowice,  aby  nie  czekać  na

przesiadkę dłużej niż 10 minut.
9. Zbyt mała liczba autobusów w godzinach 18:00 -20:00 oraz w soboty.
10. Infrastruktura drogowa po fabryce samochodów ciężarowych wymaga przebudowy.
11. Prośba  o  zwiększenie  środków  na  wnioski  do  budżetu  zgłaszane  przez  rady

dzielnic.
12.Prośba o podział środków zapisanych w planie dla dzielnic na rożne dzielnice.
13.Paczkomaty – nikt nie pyta rady dzielnicy czy ma plan na zrobienie czegoś innego

w tym miejscu.
14.Wniosek o dostosowanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego do

zapisów studium uwarunkowań w kontekście spalarni odpadów (w Lublinie nie jest
potrzebna spalarnia, odpady komunalne są spalane w cementowni w Chełmie).

Pan Karol Dąbrowski – wiceprzewodniczący Rady Dzielnicy Węglin Północny

1. Prośba  o  zmniejszenie  dysproporcji  pomiędzy  środkami  z  rezerwy  celowej  
a  środkami  przeznaczonymi  z  budżetu  obywatelskiego.  Taka  dysproporcja
powoduje,  że  rada  dzielnicy  traci  swoją  rolę  i  swoje  znaczenie  na  rzecz
nieformalnych  grup  mieszkańców,  przez  co  rada  dzielnicy  nie  ma  możliwości
zaplanowania finansowania szczególnie remontów ulic, a w przypadku posiadania
tych środków miałaby takie możliwości.

2. Konieczność  zagospodarowania  doliny  Konopniczanki  i  budowy  tam kolektorów
zbierających wodę deszczową.

3. Zwrócenie  uwagi  służb  porządkowych  na  hostele.  Część  budynków
jednorodzinnych zostało przerobione na nielegalne lub półlegalne hostele. Czy takie
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miejsca  podlegają  kontroli,  jeśli  chodzi  o  pobyt  osób,  niszczenie  mienia,
zaśmiecanie, zakłócanie ciszy nocnej, a może też cięższe przestępstwa jak handel
narkotykami czy przemyt papierosów.

4. Czy władze miasta planują kontrole sklepów typu Żabka pod kątem zaśmiecania
terenu  wokół  swoich  placówek?  Czy  jest  możliwe  zobowiązanie  ajentów  tych
placówek do tego, aby dbali o porządek wokół swoich sklepów i powiązanie braku
troski o porządek z możliwością odebrania koncesji na sprzedaż alkoholu?

Pani Sylwia Pikur – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Wrotków

1. Przebudowa  infrastruktury  drogowej:  ul.  Romera,  ul.  Nałkowskich,
ul.Samsonowicza.

2. Przebudowa  skrzyżowania  ulic  Diamentowej  i  Wrotkowskiej  gdyż  jest  tam
ograniczone pole widzenia, kierowcy wymuszają pierwszeństwo, często dochodzi
do kolizji i wypadków drogowych

3. W związku z rozbudową osiedla konieczność budowy nowej szkoły, przedszkola  
i żłobka gdyż istniejące placówki np. Szkoła podstawowa nr 30 są przepełnione,
brak również filii domu kultury.

4. Konieczność zagospodarowania doliny rzeki Bystrzycy i  przestrzeni zielonych na
terenie dzielnicy.

Pani Lidia Kasprzak – Chachaj – przewodnicząca Zarządu Dzielnicy Za Cukrownią

1. Prośba  o  ustawienie  koszy  na  śmiecie,  przynajmniej  tymczasowych,  na  ulicach
wokół budującego się dworca metropolitalnego. 

2. Prośba  o  przywrócenie  zlikwidowanego  przystanku  na  ulicy  Krochmalnej  przy
składzie budowlanym (może to być nawet przystanek na żądanie).

3. Odwodnienie  na  ulicy  Dzierżawnej  (przy  okazji  budowy  przedłużenia  
ul. Lubelskiego Lipca ‘80).

4. W związku z budową przedłużenia ul. Lubelskiego Lipca’80 wjedzie ciężki sprzęt –
prośba o nadzór nad tym placem budowy, aby nie pogorszyć zbytnio jakości życia
mieszkańców i nie naruszyć ich domów.

Pan Piotr Zygan – przewodniczący zarządu Dzielnicy Czechów Północny

1. Otwarcie  Biura  Obsługi  Mieszkańców  na  dzielnicy.  Biuro  zostało  tymczasowo
zamknięte ze względu na covid i do dzisiaj nie zostało ponownie uruchomione. 

2. Opracowano  plan  zagospodarowania  przestrzeni  zielonej  od  ul  Elsnera  do  
ul.  Koncertowej.  Ze  względu  na  brak  środków  na  realizacje  zdecydowano  
o realizacji tego projektu w częściach. W ubiegłym roku w budżecie obywatelskim
wygrał  projekt  budowy naturalnego placu zabaw,  który  jest  częścią  tej  większej
inwestycji i do tej pory inwestycja ta nie została zrealizowana. 
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3. Stworzenie możliwości uzyskania informacji  np. na geoportalu, o tym, które działki
są zagrożone postępowaniem zwrotowym i nie wolno na nich realizować żadnych
projektów.

4. Konieczność  poprawy  ulicy  Poturzyńskiej,  gdyż  po  deszczu  na  środku  ulicy
gromadzi się znaczna ilość wody.

Po wystąpieniach przedstawicieli  Rad Dzielnic głos zabrał pan Piotr Skrzypczak,
przedstawiciel  Stowarzyszenia  Homo  Faber,  który  opowiedział  czym  zajmuje  się
stowarzyszenie  oraz  o  powstałym  miejskim  centrum  integracji  o  nazwie  Baobab.
Przedstawiciel  stowarzyszenia  zaproponował  radnym  pomoc  w  kontakcie  z  nowymi
mieszkańcami,  zwłaszcza  takimi,  którzy  dopiero  niedawno  przyjechali  do  Lublina.
Stowarzyszenie umożliwia uzyskanie pomocy w nauce języka polskiego, zorganizowaniu
życia w nowym mieście oraz pomoc w rozwiązywaniu konfliktów i sytuacji kryzysowych 
w relacjach międzyludzkich.

Następnie  głos  zabrał  pan  Andrzej  Filipowicz  z  Rady  Dzielnicy  Czechów
Południowy.  Poruszył  kwestię  budowy  trzech  spalarni  odpadów.  Przekazał  również
informację, że zostały złożone przez dwóch potencjalnych beneficjentów wnioski o dotacje
z  narodowego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej.  Zapytał  również
dlaczego mieszkańcy nic nie wiedzą o tym, że procedowane są te dwa wnioski o dotacje.

Później  głos zabrał  pan Jarosław Pakuła – przewodniczący Rady Miasta Lublin,
który  podkreślił,  że  bardzo  ceni  sobie  współpracę  z  radami  dzielnic  i  dziękuje  za  ich
zaangażowanie.  Zaznaczył,  że  podchodzi  z  dużym  zrozumieniem  do  wszystkich
problemów o których była mowa na dzisiejszym spotkaniu. Przewodniczący nie zgodził się
z  propozycją  przewodniczącej  rady  dzielnicy  Czechów  Południowy,  aby  konsultować
interpelacje składane przez radnych rady miasta z radami dzielnic, ponieważ nie ma do
tego podstaw prawnych. Taka procedura znacznie wydłuży proces składania interpelacji.  

Następnie głos zabrała pani Elżbieta Dados, odnosząc się do kwestii Domu Kultury
Kolejarza i przyznając, że od 2005 roku ten temat jest niezałatwiony. W kwestii spalarni
radna poprosiła o przedstawienie szczegółowych informacji  na ten temat na następnej
komisji. Radna odniosła się także do kwestii uzgadniania interpelacji, uznając ten pomysł
za  niemożliwy  do  realizacji,  ze  względu  na  specyfikę  problemów z  jakimi  przychodzą
mieszkańcy  oraz  o  konieczność  szybkiej  interwencji  bez  czekania  na  uzgadnianie
interpelacji. 

Do tematu spalarni odniósł się radny Bartosz Margul, stwierdzając, że to, że zostały
złożone trzy wnioski dotyczące budowy spalarni, nie oznacza, że powstaną trzy spalarnie,
ponieważ  to  jest  nieopłacalne  chociażby  z  ekonomicznego  punktu  widzenia,  nie  ma
możliwości, aby trzy takie obiekty się utrzymały. 

Następnie głos zabrał pan Andrzej Wojewódzki, Sekretarz Miasta Lublin starając się
odpowiedzieć na niektóre pytania i problemy zgłaszane przez przedstawicieli Rad Dzielnic.

W  pierwszej  kolejności  Sekretarz  Miasta  odniósł  się  do  kwestii  inwestycji
związanych z modernizacją czy też z budową nowych dróg, które są w tej chwili ziemne,
szutrowe, czy nie spełniają kryteriów drogi  publicznej.  Te inwestycje wymagają dużych
nakładów finansowych  podobnie  jak  inwestycje  istotne  z  punktu  widzenia  działalności
kulturalnej czy też infrastruktura placówek oświatowych oraz wsparcia dzieci i młodzieży.
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Te  zadania  są  i  będą  realizowane  stopniowo,  gdyż  nie  da  się  wszystkich  zapóźnień
zrealizować  jednocześnie.  Sekretarz  przypomniał,  że  ostatnie  3-4  lata  są  trudne  
w  zakresie  finansowania  różnych  inwestycji  w  związku  z  pandemią  covid,  kryzysem
energetycznym,  inflacją,  sytuacją  geopolityczną,  zwłaszcza  w  Europie,  zmniejszeniem
wpływów z podatku dochodowego. 

Kolejna kwestia to pożary w pustostanach. Sekretarz przypomniał, że za pustostany
odpowiadają właściciele lub administratorzy tych budynków. Jeśli posesja jest zaniedbana
i  opuszczona  to  nie  zwalnia  administratora  lub  właściciela  z  tego,  żeby  posesję
zabezpieczyć zarówno przed zawaleniem jak i przed dostępem do nieruchomości. Wydział
Bezpieczeństwa  Mieszkańców  oraz  straż  pożarna  monitorują  tę  kwestię,  ale  nie  jest
możliwe  działanie  prewencyjne  dlatego,  że  to  właściciel  ma  obowiązek  zabezpieczyć
nieruchomość  i  ponosi  odpowiedzialność  za  szkody,  które  wynikną,  ze  złego  stanu
nieruchomości. 

Następnie została omówiona kwestia punktów sprzedaży alkoholu i porządku wokół
tych punktów oraz powiązanie tej kwestii z odbieraniem koncesji na sprzedaż alkoholu.
Sekretarz  przypomniał,  że  były  kierowane  do  opiniowania  projekty  uchwał,  zarówno
dotyczące ograniczenia czasu sprzedaży napojów alkoholowych w sklepach jak i projekty
uchwał  w  sprawie  zasad  usytuowania  miejsc  sprzedaży  napojów  alkoholowych  oraz
ustalania liczby zezwoleń na sprzedaż i opinie rad dzielnic w tych kwestiach były różne.
Należy  przy  tym  pamiętać,  że  nie  można  ograniczyć  czasu  sprzedaży  alkoholu  
w określonym sklepie, można to zrobić w całym mieście lub dzielnicy. Na pewno będą
przeprowadzane kontrole punktów sprzedażny napojów alkoholowych w zakresie godzin
sprzedaży.  Natomiast  porządek  wokół  sklepu  czy  w  bliskiej  jego   odległości  nie  jest
powodem  do  odebrania  koncesji  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych.  Często
odpowiedzialnymi  za  taki  stan  są  ludzie  korzystający  z  usług  tych  sklepów,  lub
przebywający  w  okolicy  tych  sklepów.  Działania  w  zakresie  przestrzegania  porządku  
i  podejmowania  działań  prawnych  są  podejmowane  i  będą  podejmowane,  a  nawet
zintensyfikowane. 

Sekretarz odniósł się do kwestii BOM-u na Czechowie i zapewnił, że uruchomienie
tego biura jest aktualne. Problemem jest kwestia lokalu i dostosowania go do wymogów
funkcjonowania w stanie zagrożenie epidemicznego. 

Jako kolejna została omówiona kwestia geoportalu i możliwości umieszczania tam
informacji  o  tym,  które  nieruchomości  podlegają  zwrotowi.  Sekretarz  przypomniał,  że
ogólna zasada zwrotu nieruchomości  jest  taka,  że jeśli  teren po wywłaszczeniu został
przejęty przez skarb państwa, a później ewentualnie gminę i nie został w odpowiednim
czasie  zrealizowany  cel  tego  wywłaszczenia,  a  w  związku  z  tym,  że  mamy  obecnie
przepisy covidowe, każdy kto był kiedyś właścicielem lub spadkobiercą może ubiegać się
o zwrot nieruchomości, po spełnieniu odpowiednich warunków, w związku z tym nie da się
w takiej prostej formule powiedzieć, że działka x czy y będzie podlegała zwrotowi. Ostatnie
wyroki sądu idą też w tym kierunku, że wówczas, kiedy była decyzja celu publicznego,
czyli  nawet nie wywłaszczenia, i  nie została zrealizowana w określonym czasie, to też
może były właściciel  lub spadkobierca ubiegać się o zwrot.  Jest  to w jakimś aspekcie
mobilizacja  instytucji  czy  osób,  które  wywłaszczały  do  realizacji  celów wywłaszczenia.
Jeśli chodzi o grunty miejskie, kiedyś ok 80% gruntów gmina posiadała z wywłaszczenia.
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Oczywiście  nie  podlegają  zwrotowi  grunty,  które są w użytkowaniu wieczystym.  Przed
podjęciem  planowania  inwestycji  w  danym  miejscu  należy  porozmawiać  z  wydziałem
gospodarowania mieniem lub z wydziałem geodezji. 

W związku z tematem spalarni Sekretarz przypomniał, że na ten temat było otwarte
posiedzenie  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  i  będą  z  pewnością  jeszcze  spotkania
ponieważ Urząd Miasta chce, aby ta wiedza zarówno dla radnych rady miasta jak i dla
mieszkańców  była  jak  największa.  Wnioski  złożone  przez  inwestora  muszą  być
procedowane ponieważ do tego obliguje prawo. Kończy się to zwykle wydaniem decyzji
administracyjnej,  która  podlega  później  procesowi  kontrolnemu  z  punktu  widzenia
odwołania lub skargi. 

Do  uwag na  temat  spalarni  odniosła  się  również  pani  Marta  Smal  -  Chudzik  -
dyrektor  Wydziału  Ochrony  Środowiska.  Przyznała,  że  w  chwili  obecnej  w  wydziale
Ochrony Środowiska Procedowanie są trzy wnioski o wydanie decyzji o środowiskowych
uwarunkowaniach  dla  instalacji  termicznego  przekształcania  odpadów.  Są  to  wnioski
podmiotów prywatnych, Gmina nie jest wnioskodawcą, dlatego wnioski są procedowane
zgodnie z przepisami. W ramach tych postępowań będą prowadzone również konsultacje
z  udziałem  społeczeństwa.  Pani  dyrektor  przypomniała,  że  na  posiedzeniu  Komisji
Gospodarki  Komunalnej  wyjaśniała,  że  pierwszym  etapem  są  uzgodnienia  
z poszczególnymi organami czyli z Regionalnym Zarządem Gospodarki Wodnej, Urzędem
Marszałkowskim,  oraz  z  Regionalną  Dyrekcją  Ochrony  Środowiska  i  Inspektorem
Sanitarnym.  Te uzgodnienia  w tej  chwili  cały  czas  są  prowadzone,  dokumentacja  jest
jeszcze uzupełniana,  są również przedkładane przez firmy wyjaśnienia do Regionalnej
Dyrekcji  Ochrony  Środowiska.  Po  tych  uzgodnieniach  przyjdzie  czas  na  udział
społeczeństwa.  Będą  organizowane  liczne  spotkania,  mające  na  celu  wyjaśnienie
wszystkich wątpliwości i  podanie szczegółowych informacji  dotyczących tych wniosków.
Pani dyrektor odniosła się również do informacji pana Filipowicza o tym, że dwie firmy
ubiegają się o środki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Gmina Lublin nie
występuje  o  żadne  środki  z  Funduszu,  w  związku  z  tym  w  tych  procedurach  nie
uczestniczy.  Przedsiębiorcy,  którzy  realizują  różnego  rodzaju  inwestycje  mają  prawo
ubiegać się o środki zewnętrzne, natomiast Gmina Lublin nie jest tu ani wnioskodawcą, ani
organem uzgadniającym czy  opiniującym w tym zakresie,  więc  nie  mamy ani  wiedzy
szczegółowej jakie wnioski są składane, o jakie środki, ani do jakich instytucji. Firmy,  które
dostałyby  takie  zapytanie,  pewnie  by  takich  informacji  udzieliły  lub  Fundusz  Ochrony
Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej,  który  co  jakiś  czas  publikuje  informacje  w  jakich
miastach, jakie podmioty występują o środki.  

Następnie o głos poprosiła pani Boczkowska odnosząc się do kwestii interpelacji  
i  tego,  że  została  źle  zrozumiana.  Jej  wypowiedź  miała  na  celu  zwrócenie  uwagi,  że
czasem mieszkańcy przychodzą do rady dzielnicy i  pytają dlaczego została zgłoszona
interpelacja  w  sprawie,  której  oni  sobie  nie  życzą.  Chodziło  jedynie  o  podkreślenie
potrzeby lepszej komunikacji pomiędzy radnymi miejskimi a radą dzielnicy. 

Później głos zabrała radna Jadwiga Mach. Podziękowała przedstawicielom rad za
przybycie i zachęciła do śledzenia jakie projekty podejmowane są na sesjach rady miasta.
Zaprosiła również do udziału w posiedzeniach komisji stałych i sesjach rady miasta. 
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Na zakończenie posiedzenia Przewodniczący podziękował wszystkim za udział.  Na tym
posiedzenie zakończono. Posiedzenie trwało od godz. 16:00 do godz. 18:00.

        Protokołowała:                                                                        Przewodniczący Komisji

       /-/Anna Bielak                                                                         /-/Zbigniew Jurkowski 
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